
 

 
 
 
 

2. november 2016 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. handelsaftalen mellem EU og Canada: 

 

1. Hvad får den nyligt underskrevne handelsaftale mellem EU og Canada (CETA) af betydning for 

Grønland? 

 

2. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut tage for at undgå, at CETA får negative konsekvenser for den 

grønlandske eksport af produkter som eksempelvis fisk og rejer, hvor vi er i en konkurrencesituation med 

Canada? 

 

3. Hvad forventer Naalakkersuisut, at CETA får af betydning for verdensmarkedspriserne på rejer og 

hellefisk? 

 

4.  Kan Naalakkersuisut oplyse andet af relevans på området? 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

Begrundelse: 

På den igangværende Efterårssamling 2016 har jeg foreslået, at der bliver udarbejdet en undersøgelse, der 

skal afdække fordele og ulemper ved en genindmeldelse i EU. Forslaget er netop blevet højaktuelt, da EU 

og Canada netop har indgået en handelsaftale – CETA – der umiddelbart vurderet kan få betydning for 

verdensmarkedspriserne på eksempelvis rejer og hellefisk. 

 

Det er på den baggrund interessant at vide, hvilke overvejelser Naalakkersuisut gør sig på den baggrund. 

 

Mit forslag om en undersøgelse ser desværre ud til at blive afvist af et stort flertal, men det ændrer ikke på, 

at Naalakkersuisut er nødt til at forholde sig til den nye virkelighed, der er opstået som følge af CETA. 

Der ønskes svar på spørgsmålene indenfor 10 arbejdsdage. 


